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Vist  que els reunits són el total de membres de l'Ajuntament 
en Ple, el Sr. President obre l'acte i s'entra a conèixer els 
afers inclosos en l'ordre del dia. 
 
     1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS:25-11-97 
         I 27-1-1998. 
 
Tothom manifesta que ha llegit les actes de les sessions 25-11-
97 i 27-1-1998. 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT 
 
 2.- DECRETS DE L'ALCALDIA 
 
Per ordre de l'Alcaldia es notifica a l'Ajuntament en Ple els 
decrets de l'Alcaldia dictats des de l'última sessió plenària 
fins a avui. 
 
 



 3.- DONAR COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST I MODI- 
         FICACIÓ D'UNA OPERACIÓ DE CRÈDIT. 
 
A.- En compliment del que disposa l'article 177.4 de la Llei 
39/88, de 28 de desembre, es dóna compte al Ple Municipal del 
resultat de la liquidació del Pressupost de l'exercici de 1996, 
aprovat per Decret de l'Alcaldia de 20 de febrer, el resultat 
del qual és el següent: 
 
 
 1.- FONS LÍQUIDS-                       279.258.627 
          1.1.- Del Pressupost ............   50.016.190 
          1.2.- De No Pressupostaris ......  229.242.437 
 
 2.- DEUTORS A 31-12-96 -                490.401.963 
          2.1.- De Pressupost .............  517.074.410 
          2.2.- De No Pressupostaris ......   15.308.127 
          2.3.- Perv.deutors dubtosos ..... - 41.083.000 
          2.4.- Ingressos p.aplicació ..... -    897.574 
 
 3.- CREDITORS A 31-12-96 -              559.742.627 
          3.1.- De Pressupost .............  316.089.637 
          3.2.- De No Pressupost ..........  243.652.990 
 
 4.- ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL ....   209.917.963 
 
 5.- ROMANENTS CREDIT AMB 
         FINANÇAMENT AFECTAT ..............  170.708.632 
 
 6.- ROMANENTS DE CREDIT PER 
         DESPESES GENERALS ................   39.209.331 
 
B- També es dona el Decret 32/1998, de 16 de febrer, per al 
qual s'accepta la modificació proposada pel Banc de Crèdit 
Local, pel prèstec núm. 4826320, per al qual el nou tipus 
d'interés passa a ser: el 7'95%. 
El Sr. Alcalde  passa a fer una breu explicació de la proposta. 
 
 
 
 
 
LA CORPORACIÓ SE'N DÓNA PER ASSABENTADA. 
 
 4.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA NÚM. 1. 
 
ATÈS, que per Decret de l'Alcaldia de 10 de febrer ha estat 
aprovada la liquidació del Pressupost de l'exercici de 1997 en 
el que hi figuren uns Romanents de Crèdits obligatòris de 
170.708.632  pessetes. Procedents d'inversions finançades ín-
tegrament per operacions de crèdit, venda de béns o transfe-
rències finalistes de capital, que han de ser incorporades al 
Pressupost  General de 1998. 
 
 
 
 
ATÈS, que igualment s'imposa la incorporació de 15.000.000 de 



pessetes, corresponents a la partida urbanització del carrer de 
les Bassetes, anul.lada en la liquidació, amb el seu fi-
nançament (préstec Caixa de Crèdit de la Diputació). 
ÀTES, que s'han rebut subvencions per l'Escola Taller BOTAFOC 
per part de l'INEM, d'import 30.596.520 pessetes per atendre 
despeses salarials fins a 1-12-98. 
ÀTES, que en aplicació del programa d'inversions del present 
exercici es proposa l'execució de vàries actuacions i el seu 
finançament. 
ÀTES el que s'ha previst a l'article 6è. De les Bases d'exe-
cució del Pressupost per a l'exercici de 1998, es preveu 
l'execució de les obres d'instal.lació d'una superfície a les 
pistes d'atletisme, d'import 20.000.000 de pessetes a finançar 
amb una operació de crèdit. 
ÀTES que està en tràmit la subscripció d'un conveni amb la 
Diputació de Barcelona, i una subvenció de la Generalitat PUOSC 
98 per l'execució del projecte  "reforma de la carretera de 
Sentmenat des del carrer de Colom fins al carrer de Puig- verd, 
amb un pressupost de 67.754.234 pessetes, que es finan-çarà: 
      a) Subvenció Diputació:  25.183.499 
      b) Subvenció PUOSC 98    10.000.000 
      c) Ajuntament      32.570.735  67.754.234 ptes. 
ATÈS que la Diputació de Barcelona en el PCAL 98-99 ha atorgat 
una subvenció d'import  25.000.000 de pessetes i 8.000.000 de 
pessetes per les obres de la rotonda de la carretera de Sent-
menat i col.lector de la ronda de Llevant respectivament. 
ATÈS que la Generalitat de Catalunya ha aprovat una subvenció 
amb càrrec al FEDER, d'import 12.319.200 de pessetes pel Cen-
tre de Serveis per a Empreses "PLA DE LA BRUGUERA". 
ATÈS que està previst iniciar les obres d'enllumenat de la 
Urbanització de Ca n'Avellaneda amb un pressupost de 
145.518.003 de pessetes a finançar 130.966.203 de pessetes,  
amb contribucions especials (90%) i 14.551.800 de pessetes. 
Aportació municipal. (10%). 
ÀTES que per finançar aquestes inversions és necessària la 
contractació d'una o varies operacions de crèdit a llarg 
termini d'import total de 195.441.735 de pessetes. 
ÀTES que existeixen 3.895.498 pessetes en concepte de roma-
nents de crèdit de caràcter obligatori del capítol 2. 
ÀTES que es considera precís incrementar els crèdits dels 
capítols 1 i 2, per increment de contractes de servei per noves 
instal.lacions, revisió de preus, valoració llocs de 
treball...... 
ÀTES que existeix  un Romanent de Crèdit per despeses generals 
d'import 39.209.331 pessetes. 
Vist l'informe de l'Interventor. 
Vist el que disposa la Llei 39/88 de 28 de desembre i Reial 
Decret 500/1990, de 20 d'abril, es proposa a l'Ajuntament Ple 
l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER. Aprovar l'expedient núm. 1 de modificacions i crèdits 
extraordinàris al Pressupost de 1998 d'acord amb el següent 
detall: 
 
 
 
 



 a) INCORPORACIÓ DE ROMANENTS : 
      1) Amb finançament afectat 
      -Augment en despeses : 
Partida           Concepte                       Pessetes 
 0.451.60100      Compra immoble                 3.532.500 
 2.511.60104      Urbanitzacions                 1.391.540 
 2.511.60105      Ctra.Sentmenat                 1.539.272 
 2.511.60106      Carrer Bassetes                2.000.000 
 2.511.60107      Actuacions Urbaníst.          18.236.363 
 2.511.61101      Actuacions Urbanitzac.         7.397.545 
 6.452.62202      Pavelló Municipal             58.411.968 
 6.452.62203      Pistes Atletisme              25.500.000 
 3.422.62206      Projecte nova escola           6.250.000 
 3.422.62207      Reforma i ampliació IES        1.438.072 
 3.422.62208      Tancament Escoles              2.000.000 
11.322.62210      Escola BOTAFOC                17.272.034 
10.443.62242      Nous nínxols                   1.177.587 
13.511.62500      Mobiliari urba                 4.135.741 
10.121.62600      Informatització                2.187.516 
 2.511.62700      Revisió Pla General            1.197.070 
 6.452.62701      Material esportiu              1.141.601 
 7.455.62702      Material lleure                  957.770 
10.121.63201      Ampliació Palau Tolrà         11.000.000 
 0.451.63203      Millores Castellar Vell          755.492 
 - Canvis destí: 
 3.422.62209      Gimnàs Pintura CP ECTolrà      2.126.000 
 3.422.62207      Millores IES                   1.060.561 
                                               170.708.632 
 
 2) d'ordinari: 
13.121.21200      Conservació Immobles           1.172.646 
 5.533.22703      Serveis Medi Ambient           1.250.000 
 2.511.22706      Revisió Pla General            1.472.852 
                                                 3.895.498 
 
TOTAL ROMANENTS INCORPORATS .................  174.604.130 
 
Augment en ingressos : 
87000             Romanent de Tresoreria       174.604.130 
 
INCORPORACIÓ INVERSIONS ANUL.LADES : 
Augments en despeses : 
  2.511.60106     Urbanització c/Bassetes       15.000.000 
 
Augment en ingressos 
  91601           Caixa de Crèdit Diputació     15.000.000 
 
NOVES INVERSIONS : 
Augments en despeses : 
Partida           Concepte                       Pessetes 
11.322.62210      Escola Botafoc                30.596.520 
 6.452.62203      Pistes Atletisme              36.000.000 
 6.452.62202      Pavelló Municipal              7.000.000 
                  Projec.i Estudis P.Gral.       3.000.000 
 2.511.60105      Carretera Sentmenat           67.754.234 
 
 
 



Partida           Concepte                       Pessetes 
 2.511.60108      Rotonda Ctra.Sentmenat        40.000.000 
                  Col.lec. Ronda Llevant        18.000.000 
                  Compra de terrenys             3.000.000 
 2.511.60109      Urb.Paviment,voreres          28.000.000 
 2.511.60110      Enllumenats                   12.000.000 
                  Places/ arbrat                 8.000.000 
                  Places/ construcció           12.000.000 
13.511.62500      Mobiliari urbà                 7.000.000 
 1.511.62300      Senyalització                  3.000.000 
                  Cent.Serveis P.Bruguera       24.638.400 
 0.451.63203      Millores Castellar Vell        8.000.000 
 6.452.62212      Coberta Camp de Futbol         6.000.000 
                  Enllum. ca n'Avellaneda      145.518.003 
                                               459.507.157 
 
Augment en ingressos : 
   36000          Contribucions especials      130.966.203 
   72000          Subvenció INEM                30.596.520 
   87000          Romanent de Tresoreria        22.000.000 
   76102          Diputació Barcelona-PCAL      25.000.000 
   76103          Diputació Barcelona-PCAL       8.000.000 
   76100          Dip.Barcelona (Ctra.Sent      25.183.499 
   75506          Generalitat (PUOSC 98)        10.000.000 
   75507          Generalitat FEDER             12.319.200 
   91700          Operació de crèdit           195.441.735 
                                               459.507.157 
 
d) MODIFICACIONS d'ORDINARI 
Augments en despeses: 
Partida           Concepte                       Pessetes 
 9.313.13000      Personal Laboral Ben.Social   2.500.000 
 2.511.13000      Personal Laboral Pla General  1.500.000 
 5.533.13000      Personal Laboral Medi Ambient   500.000 
 6.452.13000      Personal Laboral Promoció Ec. 1.000.000 
 6.452.22700      Calefacció, neteja esports    4.813.833 
 5.533.22700      Concession. neteja i residus  3.000.000 
                                               13.313.833 
 
 
Augment en ingressos : 
 87000 Romanent de Tresoreria       13.313.833 
 
 E) RESUM: 
    Augments en despeses : 
 
    A) INCORPORACIÓ DE ROMANENTS : 
    1.- amb finançament afectat  170.708.632 
    2.- per despeses generals      3.895.498  174.604.130 
    B) INCORPORACIÓ INVERSIONS 97              15.000.000 
    C) NOVES INVERSIONS:                      459.507.157 
    D) DESPESES D'ORDINARI:                    13.313.833  
TOTAL AUGMENT DESPESES...........             662.425.120 
 
Augments en Ingressos: 
ROMANENT DE TRESORERIA: 
 
 



   1.- Finançament afectat       170.708.632 
   2.. Per despeses generals      39.209331   209.917.963 
   OPERACIONS DE CRÈDIT                       195.441.735 
   OPERACIÓ CAIXA CRÈDIT 97                    15.000.000 
   CONTRIBUCIONS ESPECIALS:                   130.966.203 
   SUBVENCIONS: 
     1. INEM (BOTAFOC)            30.596.520 
     2. GENERALITAT               22.319.200 
     3. DIPUTACIÓ                 58.183.499  111.099.219 
     TOTAL AUGMENT INGRESSOS ..............   662.425.120 
 
SEGON.- Facultar al Sr. Alcalde tant àmpliament com en dret 
sigui precís per a contractar una o vàries operacions de crèdit 
fins a u màxim de 195.441.735 de pessetes, destinades a 
finançar les inversions que s'incorporen en aquest expedient 
d'acord a les següents condicions : 
 a) Interès : No superior a MIBOR +0'50 
      b) Comissió d'obertura no superior a 0'50% 
      c) Termini de reemborsament no superior a 11 anys essent 
         el primer de carència. 
      d) Podrà afectar-se de forma especial la Participació 
         municipal en impostos estatals, IBI o l'IAE. 
TERCER.- Autoritzar  el canvi de destinació de la baixa de les 
obres millores mercat, projecte nova escola, coberta camp de 
futbol i marquesines i destinar-la a finançar les inversions 
incloses en el present expedient. 
QUART.- Els crèdits en despeses no seràn efectius fins que no 
ho siguin els ingressos que els financien. 
CINQUE.- El present expedient s'exposarà al públic en la forma 
 i terminis establerts per la Llei 39/88 i Reial Decret 
500/1990. 
El Sr. Antoni Mora defensa la proposta 
 
 
 
 
 
 
 
 
El Sr. Alcalde 
 
 
 
L'expedient en sí és de 662 milions de pessetes i els incorpo-
rem en els 1.450 milions que varem aprovar com a pressupost 
ordinari, tant qualsevol nova despesa com nou crèdit que 
s'incorpori al pressupost s'ha d'aprovar i per tant els incor- 
porem en el pressupost que ja teniem de l'any passat. De fet 
l'any passat, si us mireu el pressupsot de liquidació, gairebé 
es va arribar als 1.900 milions de pessetes, un cop liquidat el 
pressupost, entre inversions i ordinari, per tant no s'ha 
d'extranyar ningú que ara, entre els 1.400 que tenim i aquests 
662, arribem als 2.100 milions de pessetes de pressupost real 
de l'Ajuntament. 
 
 



 
Val a dir que els 662 milions es poden diseccionar de la se-
güent manera: 170 milions que són els romanents amb finança-
ment afectat, és a dir inversions o despeses de l'any ante- 
rior que ja tenien un destí assginat, per tant ja s'havia fet 
una aprovació en aquest sentit, (liquidació del pavelló, ves- 
tidors de les pistes d'atletisme, escola Botafoc de l'any 
passat, annex del Palau Tolrà, que encara no s'ha fet, etc.) hi 
ha una sèrie d'inversions que encara no s'ha pagat però si que 
estaven ja contretes, i ara les incorporarem, tanquem 
l'exercici incorporant els 170 milions d'un any a l'altre, 
l'únic que fem és canviar de destí, concretamen 3.186.561 pes- 
setes, anul.lem 3.186.000 de pessetes per coses que no es faran 
i s'incorporen, d'una banda, una actuació pevista a l'escola 
Emili-Carles Tolrà i després la canalització del pa- ti de 
l'IES. Aquesta era la part dels 170 milions, després hi ha uns 
romanents voluntaris que són els 3.895.000 pessetes, que 
corresponen a la diferència entre els 35 i els 39, despe- ses 
que s'incorporen a l'exercici d'aquest any. Seguint el còmput 
fins els 662 milions, tenim 15 milions que s'incorporen d'un 
prèstec sense interés pel carrer de les Bassetes, que s'havia 
sol.licitat feia ja molt temps i la Diputació l'ha atorgat, la 
urbanització del carrer de les Bassetes val més, però fins als 
15 milions de pessetes, la Diputació té una línia de prèstecs, 
que els dona sense interés, per tant això serà una incorporació 
que es farà al pressupost. Hi ha una incorporació de 13 milions 
que ve de la liquidació del pres- supost, és a dir del 
superàvit, i s'incorporen al pressupost ordinari per fer més 
grans les partides d'ordinari que hi havia en calefacció, 
neteja d'instal.lacions esportives i per la liquidació d'uns 
contractes pendents que hi havia amb l'empresa concessionària 
de la neteja, ara només es fa la prevesió i abans de fer 
qualsevol pagament de liquidacions anteriors passarà per 
comissió, per tant s'incorporen a ordi- nari 13 milions, 
desglossat quedà 7.800.000 pessetes de nete- ja 
d'instal.lacions esportives i concessionària de la neteja, i la 
resta 4 milions i escaig són de partides de personal de 
Benestar Social, Pla General i Medi Ambient. I finalment el 
paquet gros són les noves inversions d'aquest any; 459.500.000 
pessetes. 30 milions i mig són de l'Escola Botafoc, la inver-
sió prevista per enguany que ens ve per l'INEM; 30 milions di- 
rectes que ens aporta INEM, 36 milions corresponen a 20 mi-
lions per la superfície de les pistes d'atletisme, 13 milions 
per les instal.lacions dels vestidors i 3 milions pels regs i 
capes que ha d'anar a sota de la superfície de les pistes; 7 
milions per la liquidació de les obres del nou pavelló munici- 
pal, s'assignen 3 milions a projectes i estudis relacionats amb 
obres i inversions, 67.754.000 pessetes és la segona fase de la 
carretera de Sentmenat, entre els carrers de Sala Boade- lla i 
Puigverd, 40 milions la rotonda de la carretera de Sent- menat, 
18 milions el col.lector de la ronda de Llevant, 3 mi-lions la 
compra de terrenys, s'assignen 40 milions a les ac- tuacions en 
casc urbà i urbanitzacions per urbanització, pa- viment, 
voreres i enllumenats, concretament es fa una assigna- ció de 
28 milions a urbanització, paviment i voreres, igual que s'està 
fent en aquest últims anys, i  12 milions a enllu-  
 
 



 
menat, que entre ells hi haurà l'enllumenat de la connexió 
entre l'Airesol C i Airesol A-B per la carretera, 8 milions per 
la compra d'arbrat, 12 milions a construcció de places, 7 
milions per mibiliari urbà, 3 milions per senyalitzacions,     
 24.600.000 pessetes al Centre de Serveis del Pla de la Brugue-
ra, basicament seria l'assignat a Promoció Econòmica, no a la 
deixalleria, és a dir la que després tindrà l'assignació no 
només del centre de serveis i informació del Pla de la Bru- 
guera i zona industrial i a més a més l'aparcament de camions  
 després vindrà la deixalleria via fons europeu, Consell Comar- 
carl i Generalitat, de moment no l'incorporem, ho farem més 
endavant, millores de Castellar Vell 8 milions, la coberta del 
camp de futbol 6 milions i l'enllumenat de Ca n'Avellaneda, 145 
milions, és a dir, 24 milions al centre de serveis, 8 mi- lions 
Castellar Vell, 6 milions la coberta del camp de futbol,  i 145 
l'enllumenat de ca n'Avellaneda, tot això arriba als 459 
milions de pessetes, que es paguen de la següent manera; amb 
contribucions especials 130 milions, que pagaran els veïns de 
ca n'Avellaneda, 30.500.000 pessetes, subvenció que l'INEM ens 
dona per l'escola Botafoc a travès de fons europeus, 22 mi-
lions del romanent de tresoreria, és a dir de la liquidació del 
pressupost, 25 milions i 8 milions del PCAL de Diputació, 25 
milions del conveni que posteriorment aprovarem de la carretera 
de Sentmenat, 10 milions del Pla d'Obres i Serveis de la 
Generalitat, 12 milions del Feder i finalment una opera- ció de 
prèstec de 195 milions de pessetes, això fan els 459 milions de 
pessetes. 
Sobre els 13 milions d'ordinari venen amb ingressos provinents 
de la liquidació del pressupost, del superàvit, 15 milions del 
prèstec de la urbanització del carrer de les Bassetes i 174 
milions que s'incorporen dels romanents de l'any passat i tin- 
driem l'operació dels 662 milions de pessetes totalment equi- 
librada. Per tant és un expedient important molt similiar al 
que s'ha fet en els dos, tres darrers anys, una inversió molt 
important al municipi, estarem al voltant dels 70 ó 80 milions 
més que el darrer any i durant l'any s'incorporen de nous, s'ha 
d'aclarir que això no és tota la inversió que farem durant 
l'any, sinò el paquet més important, perquè la Diputa- ció té 
una ñínia de prèstec a 3 punts menys del que marca el MIBOR i 
que un amy més ens hi presentarem per veure quina subvenció ens 
donen i és important passar el paquet més gros que poguem. 
També destacar que hi ha obres que es podran co- mençar aviat i 
d'altres que hauran d'esparer. Durant l'any segur que 
s'incorporara: -completar el centre de serveis del Pla de la 
Bruguera, és a dir la deixalleria i la resta d'in- tervenció 
que s'hagui de fer respecte a l'aparcament; estem pendent del 
que passi amb la Biblioteca, ampliació, ens agra- daria molt 
poder fer-la ja i altres inversions que es puguin incorporar 
durant l'any. És una operació important i ens per- met fer-la 
perquè tenim una econòmia prou sanejada, aquest any esparem al 
voltant dels 130 milions d'amortització de prèstecs i avui en 
demanem dels que no teniem previstos 195 milions, i ens posarà, 
en el pitxor dels cassos al voltant del 15 per cent 
d'endeutament, per tant és una operació perfectament as- 
sumible per aquest Consistori. 
 
 



 
 
Dels cinc acords de la proposta el més important és l'autorit- 
zació per poder contractar amb Diputació, és una operació que 
l'any passat estava al voltant dels 120 milions, tot i que fi- 
nnaçats amb el 3 per cent de menys només eren uns 85-90 mi- 
lions i la resta amb MIBOR+ 0'125, per tant auqest anys també 
farem el mateix, agafarem tot el paquet de prèstecs i demana-
rem a la Caixa de Crèdit de Diputació aquest prèstec, la resta 
seria una operació, com sempre, a concurs amb les entitats 
bancaries. 
Comença el torn d'intervencions el Sr. Josep Rodés per IC i diu 
que s'abstindrà perquè no és el moment més adequat per fer-ho. 
El Sr. Josep M Gallés pel PP exposa: "incorporació de roma- 
nents; en l'exposició que es fa d'aquestes partides, hi ha un  
 capítol en relació a l'ampliació del Palau Tolrà, per un im-  
  port d'11 milions de pessetes, que voldriem conèixer amb més 
profunditat respecte a aquesta inversió. Són xifres prou im-
portants que afectan al nostre Ajuntament i convé donar una 
bona explicació a tota la ciutadania. Que és el que es pensa 
fer. No tenim prou infornació almenys el meu grup, si es per-
millorar la regidoria de Benestar Social, crec que tots els 
grups muncipals haurien que tenir una informació més adient, en 
relació al projecte, plànols i el per què es fa. 
Recordo al Sr. Alcalde que el grup de PP de Catalunya, a re-
colzar el pressupost d'aquest any i encara que l'equip de 
govern compta amb la majoria, entenem que s'hauria de tenir una 
major informació d'aquesta tasca i mes responsabilitat en la 
decisió a portar endavant, almenys amb deferència i esperit 
democràtic. Podem dir que són creients d'aquests pressupostos, 
per què ho vem votar així, el que comporta una certa responsa- 
 abilitat i rsic, per tant hem de ser critics en aquest aspec- 
te. 
Noves iversions: comparem el programa d'inversions donat i te-
nim unes petietes observacions que ens criden l'atenció; faig 
aquesta petició en aclariment pel programa d'inversions que 
s'ens va donar, capítol: millores Castelar Vell, en la fulla 
que se'ns va donar en el seu dia del pla d'inversions a apro-
var es pressupostava 6 milions de pessetes, ara ens anem a 8 
milions i el 100 per cent a càrrec de l'Ajuntament, diferència 
en més de 2 milions de pessetes. Això per que?, fem la pregun- 
 ta per què  potser eren xifres no gaire ajustades. 
Capítol: millores de senyalització: es van pressupostar 6 mi-  
 lions ara bé,  una cosa tant deficitària com la senyalització, 
la baixem, desconeixem el motiu d'aquesta baixa en 3 milions de 
pessetes, potser en el futur serà més d'increment, discre- pem. 
No sabem si la regidoria de Governació té en compta les noves 
zones urbanistiques del Pla de la Bruguera i urbanitza-   ció 
el Balcó, (hi ha senyals que fan verdadera joia, per ve-    
lles, etc.. Redordo que tots els grups municipals no parem de 
reclamar una tasca més activa municipal, en aquest aspecte, per 
exemple davant dels col.legits, cruïlles perilloses, cuïlla 
benzinera Truyols, carretera de Sabadell, etc,. diriem que algo 
hi ha que veure amb l'increment d'accidents i la manca que 
anotem, i baixem l'aplicació en 3 milions de pes- setes. en la 
senyalització, per aquest capítol es un tema a prioritzar. 
 
 



Capitol: millores paviment urbà voreres, es trasllada a via-   
 litat, es va calcular uns 25 milions de pessetes i ara en 
surten 28 milions, suposo que s'haurà ampliat la tasca a 
realitzar, voldriem un aclariment per aquest increment que 
suposem contempla algun arranjament desconegut fins ara. 
Capitol: enllumenat, la partida anunciada de 10 milions pasa a 
12 milions, aquesta diferència deu ser per l'ampliació en el 
recanvi de les bombetes grogues de la Vila i per la millora en 
les urbanitzacions, en especial del Balcó. 
Capítol: construcció de places, dels 15 milions anunciats al 
pressupost d'inversions es pasa a 12 milions, o sigui hi ha una 
baixa de 3 milions de pessetes. Se'ns va dir que es faria la 
plaça Companys, Airesol C i D, no disposem d'informació al 
respecte. 
Capítol: arbart de 10 milons passemn a 8 milions, és que s'ha 
disminuït la instal.lació del plantat d'arbres o és per què els 
carrers ho demanen menys?. 
No es contempla, almenys desconeixem, un programa establert 
d'aquesta plantada d'arbres. Son xifres importants per co- 
nèixer les tasques a portar endavant. 
Modificació de l'ordinari, em refereixo a la concessionària de 
neteja i residus; es preveu una puja d'uns 3 milions de pes- 
setes, jo demanaria al Sr. Alcalde que alhora de renovar els 
contractes es posi més cura per solventar les mancances que ja 
hem manifestat i també per part de la resta de les forces po-
lítiques representades. Quan arriven aquests moments tot són 
promeses i al nostre entendre la única forma que es podria 
acceptar aquesta puja seria per dues qüestions: sigui per 
l'ampliació del servei, millora exigida en el contingut de 
l'escrit a reflectir o bé per la seva dimensió degut a les 
noves incorporacions que ja sabem, però no cal dir que el 
servei actual no pot empitjorar si més no cal millorar-lo, si 
es pot. 
Ja hem parlar que tant la neteja dels contenidors com l'espec- 
 tacle de l'acumulació de les deixalles, cartons etc, dins de 
la Vila, no donen gaire bon espectacle. 
De totes formes no tot funciona malament, em refereixo a les 
urbanitzacions, tant de la neteja de carrers com la recollida 
que ha millorat molt, cal millorar-ho encara més i no deixar-ho 
caure i fer les seguiments continuos. 
També trobem molta millora en la recent retirada dels conte-   
 nidors de restes de jardineria, a part de la millora en les  
finances de l'Ajuntament, de totes formes crec que encara hi ha 
mancança d'informació per tots els ciutadans. 
Volem ser coherents en la nostra política municipal i en con-
seqüència el meu grup recolzarà aquesta modificació de crèdit i 
el crèdit extraordinari al pressupost de 1998, també en la 
petició de crèdit de 195.441.735 pessetes per poder incorporar 
les inversons a aquest expedient. 
Afegim, que en qual als tipus d'interés a liquidar, així com el 
mibor i comissió d'obertara, donem el suport al Sr. Alcal-   
de, negocïi i bé, tenin en compte la possible baixa del tipus 
d'interés que ja s'anuncian per abans del proper estiu vistos 
els bons resulats econòmics que reflexen les estadistiques anem 
cap a Europa, això vol dir crèdits més barats i menys co-
missions per les entitats bancaries. 
 
 



En quan a les baixes possibles dels pressupostos també dónem 
suport al possible canvi i recomanar que siguin quan més 
importants millor pel bé de la nostra Vila i de tots els 
ciutadats, perque en puguin gaudir i millorar el seu benestar. 
Per ERC intervé el Sr. Jordi Permanyer i demana en primer lloc 
un aclariment: sobre els 35 milions de romanent per noves in-
versiosn, s'incorporen 22 milions i el resta va a ordinari. 
El Sr. Interventor intervé i diu que sempre que sigui superà-
vit devirat d'operacions corrents es pot utilitzar per ingres-
sos ordinaría, i pel contrari si vé derivat d'operacions de 
crèdit obligat no es pot utilitzar. Per aquest motiu els 170 
milions que derivats d'operacions de crèdit és el que es diu 
financiació afectada i es destinen integrament a inversions. 
Contiua el Sr. Permanyer dient que en aquesta modificació de 
crèdit, que es la primera de l'any i que va lligada amb la li- 
quidació del pressupost de l'any anterior, mab la incorporació 
de noves inversions, hi ha una part que és legal i tècnica, 
però també hi ha una part important de noves inversions amb les 
quals ni hem pogut participar i en alguns aspectes no hi estem 
d'acord, per tant ens abstindrem. 
Pel PSC la Sra. Rosa Massot intervé tot dient que seguint en la 
mateixa línia que venim portant fins ara pel que fa a les 
operacions, ens abstindrem, ja que pensem que no és el nostre 
pressupost i per tant ens hem d'abstenir. De totes maneres ens 
crida l'atenció que només estant a febrer ja haguem de fer una 
modificació de l'ordinari, destaquem despeses de 5 milions i 
mig més de personal, en calefacció, neteja i esports, quasi bé 
5 milions i axió ens preocupa bastant, ja que vol dir que 
l'Ajuntament continua com sempre amb manca de previsió, en el 
tema de personal, calefacció, entre d'altres. 
El Sr. Alcalde pren la paraula per contestar les interven- 
cions: 
PP.- sobre els 11 milions de l'ampliació del Palau Tolrà, és 
del romanent, però hi havia aspectes del projecte que encara no 
estaven comptats. Al final de l'edifici de Benestar Social hi 
ha un edifici enrunat que dona al carrer de Sant Josep i al 
Palau Tolrà, es destinarà bàsicament a la regidoria d'Obres i 
Serveis i tambè de Medi Ambient, que han quedat mancades 
d'espai, per això els 11 milions es destinaran a aquestes obres 
per habilitar els espais que ja hi havia com a espais 
d'oficina. 
Respecte al vot favorable del PP en l'aprovació dels pressu- 
postos, diré que pel que fa a les inversions, totes han estat 
informades suficientment i fins i tot alguna inversió, a 
l'estar en un expedient més gran, hi ha hagut intervenció per 
part de tothom. Si que n'hi ha d'altres que primer s'aprovaran 
i després es fara la seva explicació, però n'hi ha moltes que 
es al revés.  
Sobre la diferència entre el projecte d'inversions fet el no- 
vembre i el que avui presentem, tot i que no inclou totes les 
inversions, perquè durant l'any se n'ariran fen, val a dir que 
 el projecte del presuspost d'inversions està aprovat el mes de 
novembre, però està fet abans (setermbre-octubre), i amb aquest 
temps hem anat coneixent moltes dades que no sabiem, de 
finançament externs, finançament propis, projectes que estaven 
 
 
 



a mig fer i ara s'han acabt, etc.., i per tant ara s'ha con-
cretat i això dona lloc a partides que tenen unes diferències 
que corresponen a informació nova que hem tingut i ara podem 
incorporar. 
La plaça d'Europa no hi entra, així com tampoc hi ha el parc de 
Colobrés, que aquesta setmana s'obren les pliques i el mes que 
vé es podrà començar, el nou CAP tampoc hi és, tot i que 
aquesta setmana es començen les obres, donat que es finançan 
amb diners de Generalitat. 
En quant a neteja viària, el que ara fem es habilitar 3 mi-
lions, per què d'acord amb el nostre informe propi de l'apli- 
cació de la forma polinòmica d'anys anteriors, han sortit unes 
diferències, que, abans de fer qualsevol pagament vindran els 
tècnics de la comissió per donar les explicacions pertinents 
del perquè s'ha produït i quines són les condicions noves i 
quines són les que volem revisar. 
ERC.- en les modificacions hi ha una línia molt marcada d'abs- 
tenció, tot i que cal agrair l'abstenció perque evidentment 
aquí hi ha un seguit d'inversions que el municipi rebrà. 
PSC.- ara és fa una primera modificació d'ordinari perquè hem 
tingut superàvit, sinò hagués estat així no hauriem fet aquesta 
modificació. Ara hem pogut ampliar la partida perquè   n'hi 
havia una de 35 milions que ens venia d'ordinari, hagues- sim 
pogut fer més, hem estat prudents ja que és una forma de 
sanejar l'econòmia. 
Pel que fa a la calefacció, que la partida té el titol genè- 
ric de neteja, calefacció ectc.... Com ja he dit altres cops, 
passem a tenir tres instal.lacions noves, tot i que ja eren 
sabudes, però canviem el tipus de gestió, a nivell del per- 
sonal propi de l'Ajuntament, hi ha una modificació important 
per l'envelliment de la plantilla, i per aquest motiu passa- 
rem a tenir menys personal propi. 
Com ja sabeu incorporem el pavelló nou, les pistes d'atletis- 
me i el camp de futbol. 
VOTACIÓ: FOU APROVAT PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent 
resultat: 
   - Vots a favor  : DEU  (10) dels regidos de CiU i PP. 
   - Vots en contra: CAP  ( 0). 
   - Abstencions   : SET  ( 7) dels regidors d'ERC, PSC i IC. 
 
 5.- CONVENI I PROJECTE: CARRETERA DE SENTMENAT, 2A FASE 
 
Que continuant les obres de remodelació de la travessia urbana 
de la carretera C-1415-A, s'ha redactat la 2a fase de les obres 
pels Tècnics municipals, que contempla del carrer de Colom fins 
al carrer de Puigverd amb una longitud de 217 metres. 
Que la urbanització serà total ja que s'hi incorporen nous 
serveis (col.lector), i els existents es substitueixen en la 
seva totalitat, això implica l'elevat cost del projecte i la 
necessitat d'acudir a la cooperació amb altres administra-
cions. 
Que amb la Diputació de Barcelona, seguint les pautes ja esta-
blertes en la fase anterior, es proposa la formatizació de 
conveni que suposarà l'aportació per aquesta obra, d'un ajut  
 
 
 
de 25.183.499 pessetes és a dir el 37'1689% del seu pressu-



post. 
Per la qual cosa a l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels 
següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l'esborrany de conveni a subscriure amb la 
Diputació de Barcelona, per a la reforma de la carretera de 
Sentmenat 2a fase. 
SEGON.- Aprovar el projecte redactat per l'Enginyer municipal 
senyor Esteve Font Renóm, que té un pressupost per contracte de 
67.754.234 pessetes. 
Defensa la proposa el Sr. Ramón Casadesús i diu que es tracta 
del perllongament del projecte de la carretera de Sentmenat, és 
a dir la segona fase des del carrer Colom i fins al carrer de 
Puigverd, aviu es proposa aprovar el projecte i l'esborrany de 
conveni amb la Diputació de Barcelona, que és la qui atorga un 
ajut de 25.183.000 pessetes. Com sabeu és un projecte prou 
important i per això es recòrre a un ajut exterm ja que re- 
presenta col.locar serveis que no existien i substituir to- 
talment el que ja hi havia. 
El Sr. Alcalde intervé tot recordant que en un principi es va 
dir que aquesta segona es faria tota l'obra, però no ha pogut 
ser aixì i es fara una tercera fase en que s'arribarà fins al 
final de la carretera. 
En torn d'intervencions el Sr. Josep Rodés per IC manifesta la 
seva conformitat sempre i quan tinguem constància de tots els 
convenis i es faci un seguiment acurat de la obres per evitar- 
ne les incidències i deficiències que hi ha hagut en la prime-
ra fase. 
A continuació el Sr. Josep Gallés del PP demana uns aclari- 
ments al respecte: 
"en el segon pàrraf de l'apartat 1: diu que es farà la reco-   
 llida de les aigües pluvials, recordo que quan es va fer el 
primer tram es van recollir quexies al respecte d'assegurançes 
que no s'havien previst, els sifons a l'entrada de les aigües 
amb els imbornals del carrer, sembla que la queixa arribava per 
les males olors, ho exposo per què aquesta vegada, si no es va 
fer, es tingui en compte. 
En el mateix pàrraf es parla de repavimentació, entenem que 
aquesta paraula vol dir; ni remoure el terra ni piconar-lo, 
donar-li la fermesa que com a carretera, que seria precís pel 
pes dels vehicles, no voldriem que es repetís l'enfonsament de 
la calçada, ni del clavegueram, i que posteriorment s'originés 
aquestes petites nomntanyes ruses com hi ha actualment en el 
primer tram, davant de la porta del Banc Sabadell el paviment 
ja està prou esquerdat. 
En l'apartat 7, es diu que en el cas de possibles baixes es 
repartirà en dues parts proporcionalment, Diputació i Ajunta- 
ment, em pregunto si sempre s'ha fet així, o bé, en aquest cas, 
com s'ha de seguir tot un procés, quedaria consignada la part 
de la Diputació. 
Voldria preguntar si després del conveni i acord en el pressu-
post, si s'acostumen a fer pactes d'adequació per posibles 
desviacions o per mancances de puntualitzacions del pressu-
post. Sempre en gairebé totes les obres hi ha sorpreses al 
respecte. Tot i això, el nostre vot serà a favor". 
 
 



 
Per ERC, el Sr. Jordi Permanyer manifesta el vot a favor del 
seu grup, per què considerem que és una millora important per 
Castellar i per aquest tram en especial; alhora exigim que del 
projecte en parlem abastament i en profunditat en comissions 
per què hi ha una sèrie de temes que, aprofitant l'experiència 
del primer tram, poden millorar-se considerablement, la inten- 
sitat de llum, arbrat, reixes... 
Finalment pel PSC la Sra. Rosa Massot també manifesta el vot a 
favor per la millora que representa i pregunta: 
- s'ha parlat amb els veïns del projecte?. 
- als partits polítics tampoc no se'ls hi ha presentat el pro- 
   jecte?. 
El Sr. Alcalde pren la paraula tot dient que la inquietud és 
una mica compartida, hem posat tots els mecanismes de control  
en l'actual obra que hem fet, i tot i així surten coses, en 
aquest moment tenim certificats de compactació de la zona que 
s'ha deixat per sobre del 95 per cent, per tant ningú podria 
pressupossar que se'n abaixaria, però també hi ha hagut els 
mecanismes de garantia, en aquest moment tenim la garantia de 
l'empresa, que no els hi hem pagat i la última certificació que 
tampoc, hem fet el requeriments que ens marca la Llei i per 
tant el ciutadà no pagarà de més sinó que ho pagarà l'em- 
presa. No obstant en les reunions de treball que es faran 
presenterem el Decret dels Serveis Tècncis on es detallen les 
deficiències que cal esmenar, i si nò ho fan executaren la 
garantia que es superior a les deficiències trobades. 
De desperfectes sempre en surten, ara mateix a Sabadell, les 
obres de remodelació del centre, hi ha un dels carrers que 
s'han escardat totes les lloses, no es una excusa, però no es 
poden controlar tots els imprevistos. L'empresa COPCISA és una 
empresa gran, i ofereix tot tipus de garantia a tots els 
nivells, ara estem a l'espera de com es resolt la situació i 
prende una decisió i no treballar mai més amb aquesta empresa, 
però també pot passar que havent passat tot els processos de 
control igualment s'hagi enfonsat, la garantia d'haver fer els 
controls hi és, s'han seguit tots els tràmits i procesos i a 
més a més no hem pagat ni una pesseta més, podem estar con-
tents, la grantia de veure el projecte la teniu, l'unic que per 
raons, tant de finançament, com per aprovacions de projec-tes, 
hem de tirar endavant aquesta aprovació, Diputació ha donat la 
seva aprovació i a més a més també vene quan es fa l'acta de 
replanteig; tenim gairebé dos mesos per què comenci l'obra i en 
aquest període mirarem tot el projecte, els Tèc-nics explicaran 
en detall el que s'ha previst i el que no, les deficiències 
detectades d'aquesta primera fase i el perquè, i en cas que hi 
hagi algun canvi hi estarem a temps perquè abans de 
l'adjudicació ja ens ho haurem mirat. Amb el veïns encara no 
s'hi ha parlat per què encara estem molt lluny de començar 
l'obra, fins que tots els punts no estiguin lligat no expo- 
sarem el projecte i es deixarà un plaç de temps per possibles 
correccions. 
Sobre la intervenció del PP val a dir que el tema de les baixes 
el marca Diputació, i en quan als extres també, no obstant tots 
el projectes incorporen un percentatge d'impre- vistos. 
 
 
 



Per ERC el Sr. Josep Rodés pregunta que elabora els certifi-
cats de compactació. 
El Sr. Alcalde li contesta que estan fets per empreses ex- 
ternes que es dediquen a això i a càrrec d'ells, estan in-losos 
dins l'obra.  
VOTACIÓ: FOU APROVA PER UNANIMITAT. 
 
 6.- PADRÒ HABITANTS 
 
Acabada l'actualització de les dades padronals d'enguany i de 
conformitat amb allò que disposa l'article 81 del Reglament de 
Població i Demarcació Territorial de les Entitats Locals. 
A l'Ajuntament Ple es propos l'adopció del següent 
ACORD: 
Aprovar la revisió del Padró municipal, amb efectes de l'1 de 
gener de 1998, amb una població total de 16.550 habitants 
El Sr. Ramón Casadesús defensa la proposta i explica que les 
dades padronals s'han d'aprovar cada any. Avui es proposa 
l'aprovació de la revisió dle Padró municipal amb efectes d'1 
de gener de 1998 i amb una població de 16.550 habitants. 
Comença el torn d'intervencions el Sr. Francesc Deu per ERC tot 
manifestant el vot a favor i alhora fer uns comentaris: 
- ens sobte molt que a Castellar hi hagi 2.139 habitatges 
buïts, representan un 25%, voldriem saber quins són els buïts i 
quins els destinats a segona residència, perquè és una xifra 
prou important i d'alguna manera s'hauria de fer una comissió 
de treball per tal d'incentivar fiscalment amb desgravacions o 
penalitzacions l'ocupació d'habitatges. També aquests habi- 
tatges que estan buïts i/o abandonats representen un cert 
perill per a la població i valdria la pena de trobar la manera 
de no tenir lamentar accidents que han passat en altres pobla- 
cions. Al mateix temps s'hauria d'aconsequir que aquests ha-   
 bitatges estessin ben tancats perquè acostumen a ser lloc de 
jocs de nois en evitació de possibles accidents. 
Pel PSC la Sra. Rosa Massot manifesta la coincidència que en 
cada revisió surti una xifra rodona. 
El Sr. Alcalde intervé tot manifestant que hem tingut tres anys 
amb un creixement menor, per sota el 3 per cent i ara recuperem 
els creixements d'abans d'aquests 3 anys, hi havia molta oferta 
a la zona de l'Eixample, Camp de Futbol, plaça Catalunya. 
Durant un parell d'anys estarem encara per sobre del 3 per cent 
i a partir d'aquí baixarà, per què les cons- truccions estaran 
acabades, després, l'oferta que poguem fer la tenim comptada. 
El Secretari informa que el padró només distingeix habitatges 
ocupats i habitatges desocupats, però es de destacar que el 50 
per cent dels habitatges buïts corresponen a la secció sexta 
que és la d'urbanitzacions. 
El Sr. Alcalde diu que es farà la comissió per parlar-ne i 
també per confeccionar una ordenança sobre revisió de les 
edificacions, té un aspecte possitiu que és la propia revisió 
en si, però també destacar-ne un de negatiu que és encarir 
aquest procés i caldria estudiar quines mesures alternatives es 
prodrien proposar per tal que aquesta revisió no fós ex- 
cessivament cara pels veïns. 
VOTACIÓ: FOU APROVA PER UNANIMITAT. 
 
 



 
  7.- CONTRIBUCIONS ESPECIALS CA N'AVELLANEDA 
 
Per acord de l'Ajuntament en Ple de data 19 de juny de 1997, 
s'aprovà de manera definitiva el projecte "d'enllumenat públic 
de ca n'Avellaneda", redactat per l'Enginyer tècnic senyor 
Francesc Grau Capel, amb un import de 145.518.003 pessetes. 
Vistes les converses que s'han anat mantinint amb el veïnat, 
amb la finalitat d'executar aquesta obra mitjançant contribu-
cions especials. 
ATÈS el que disposa l'article 28 i següents de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, sobre les 
contribucions especials. 
ATÈS el que disposa l'Ordenança fiscal municipal sobre contri-
bucions especials. 
A l'Ajuntament Ple en proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER..- Imposar contribucions especials, en l'àmbit de ca 
n'Avellaneda, que s'assenyala en el plànol tècnic, per a la 
instal.lació d'enllumenat públic. 
SEGON.- La base imposable de les contribucions especials serà 
el 90 per cent de totes les despeses que l'Ajuntament suporti 
per a la realització d'aquestes obres, éssent el pressupost 
previst és de 145.518.003 pessetes i el de repartiment: 
130.966.203 pessetes. 
TERCER.- Aprovar el padró de contribuents i els criteris de 
distribució, segons la redacció feta pels Serveis Tècncis 
municipals, que té en compte com a mòduls de repartiment: fa- 
çana, superfície i edificabilitat de la parcel.la segons l'ar-
ticle 9 de l'ordenança fiscal. 
QUART.- Notificar a cada subjecte passiu els mòduls de distri-
bució i la seva quota individual, als efectes que en el termi-
ni d'un mes puguin presentar les al.legacions que estimin con- 
 venients. 
CINQUÈ.- Exposar aquest acord i el padró al públic, amb igual 
període i identics efectes, a partir del corresponent Edicte  
en el Butlletí Oficial de la Província. 
SISÈ.- Indicar a tots els propietaris afectats que durant el 
termini d'exposició pública poden constituir-se en Associació 
administrativa de contribuents amb els requisits que demana 
l'article 37 de la Llei d'Hisendes Locals. 
SETÈ.- Delegar a la Comisisó de Govern, la gestió de les con-
tribucions especials, en particular la resolució de les al.le-
gacions o recursos que es presentin, amb la conseqüent altera-
ció de les quotes contributives. 
VUITÈ.- Exigir el pagament del 25% com a bestreta de les con-
tribucions especials, un cop acabat el període d'exposició pú- 
blica, la resta s'exigirà en tres fraccions més, a mesura que 
s'executin les obres. El quart i últim pagament tindrà caràc-
ter de liquidació definitiva i s'ajustarà, el seu import, a la 
base imposable resultant. 
De cada pagament s'aprovarà previament el corresponent padró 
per la Comissió de Govern que en farà notificació individual 
als contribuents. 
El Sr. Ramón Casadesús defensa la proposta i manfiesta que 
aquest punt fa referència a una de les inversions que ja estan  
 



 
 
previstes en el punt 4, modificació pressupostària, i es re- 
fereix a l'enllumenat de Ca n'Avellaneda. En el Ple del 16 de 
juny de 1997, es va aprovar definitivament el projecte, s'han 
mantingut converses amb el veïnat i s'ha consensuat el tema i 
avui es proposa imposar contribucions especials en l'àmbit de 
ca n'Avellaneda amb una base imponible del 90 per cent sobre 
els 145.518.003 pessetes, aprovar el padró de contribuents i 
els criteris de distribució, notificar als subjectes passius 
els mòduls de distribució i la seva quota individual, exposar 
l'acord i ordenar el pagament del 25 per cent com a bestreta de 
les contribucions especials. 
S'obra un torn d'intervencions que comença el Sr. Josep Rodés 
per IC i diu que s'hauria de controlar d'edificació si la ur- 
banització en si no reuneix les condicions necessàris, si nó hi 
ha clavegueres, enllumenat i les instal.lacions ben fetes, 
primer cal tenir les instal.lacions i després les edifica- 
cions i així serà la solució perquè l'Ajuntament no tingui cap 
problema. 
El Sr Alcalde  pren la paraula per aclarir que actualment això 
no es pot fer, si una zona no està urbanitzada no es poden 
donar llicències. 
La resta de components es manifesten a favor. 
El Sr. Alcalde diu que el 25% que es demana previament és el 
primer punt de referència que tenim per detectar errors, gent 
que marxa, canvis de domicili, parcel.les no edificades, tenim 
un padró bastant depurat ja que hi ha col.laborat l'associació 
de veïns. Pel que fa al 25% inicial és sobre el pressupost de 
projecte i vol dir que quan es faci el segon pagament, que es 
farà sobre certificació hi haurà una baixa. 
VOTACIÓ: FOU APROVA PER UNANIMITAT. 
 
 
 8.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
 
8.1.- Votada la urgència d'aquest tema, s'aprova per unani-
mitat, s'inclou en l'ordre del dia de la sessió, a continua- 
ció, posat a votació, s'aprova per unanimitat. 
"ATÈS que el projecte de renovació de la carretera de Sent- 
menat, 2a Fase, i el de la construcció d'una rotonda a la ma- 
teixa carretera, es troben en tràmit de consolidar el seu 
finançament, comptant pel primer una aportació de la Diputa- 
ció de 25.183.499 pessetes i de la Generalitat de 10.000.000 de 
pessetes. Menstre que pel que respecte a la rotonda es compta 
en 25.000.000 de pessetes de subvenció de la Diputació de 
Barcelona. 
Essent tant una obra com l'altra d'interés primordial per a la 
circulació viària i de vianants, en el nostre municipi. 
ATÈS el que disposa l'article 86 de la Llei 13/1995, de 18 de 
maig, de contractes de les Administracions Públiques. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar les convocatòries i els plecs de condicions, 
per a adjudicar mitjançant concurs les obres de: 
 



 
 
 
 - adequació de la carretera de Sentmenat, 2a fase, (del  
        carrer de Colom a Puigverd), amb un pressupost de li- 
        licitació de 67.754.234 pessetes. 
 - construcció d'una rotonda al pk. 28.400 de la carretera 
        C-1415 a, amb un pressupost de licitació de 46.986.530 
        pessetes. 
SEGON.- Aprovar el projecte redactat per l'Enginyer Josep San-
tandreu Peralba, dins de les ajudes del PCAL-1994-1995 que 
atorga la Diputació per a la construcció de la rotonda refe-
rènciada." 
El Sr. Alcalde intervé tot manifestant la conveniència de tenir 
una sola empresa treballant en aquestes dues obres que tenen 
una certa relació, el control pot fer-ne millor si és uan sola 
empresa. La part de rotonda que teoricament aniria en els 
projectes d'urbanització tant de la Soleia com de la ronda de 
Llevant serà aportació en menys que farà l'Ajuntament als 
projectes d'urbanització de la Soleia i de la ronda de Lle-
vant, tot i que s'estan buscant finançament addicionals. 
 
 
 9.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES. 
 
Intervè el Sr Jordi Permanyer per ERC i diu: 
1.- demanem una reunió informativa amb l'Obra Social Benèfica 
per tal d'analitzar l'evolució dels preus dels darrers anys, 
els serveis que actualment es presten i els que tenen previst 
prestar en el futur. 
El Sr. Alcalde contesta dient que la reunió està demanada i 
també el poder visitar les obres per poder veure l'evolució de 
les mateixes i analitzar-ne els preus. 
2.- en quina situació es troba l'estudi per la reserva de pla-
ces d'aparcment per a persones minusvàlides just al costat dels 
edificis públics? (Ajuntament, plaça mercat, ambulatori, casal 
d'entitats, ateneu, piscina, etc..) 
Respón El Sr. Alcalde que hi ha una aprt que ja s'està execu- 
tant i pel que fa a la resta esperem que per Setmana Santa 
estigui tot fet. 
3.- senyalitzar dugadament la prohibició de circular amb motos 
al parc de Canyelles i a la plaça de la Miranda i vetllar pel 
seu compliment, així com la col.locació de papereres i la 
neteja periódica d'aquesta darrera. 
El Sr. Alcalde diu pel que fa a la plaça de la Miranda que el 
projecte esta ja molt avançat i el convertirem en executiu 
abans de presentar-ho als veïns i a la comissió. Sobre el parc 
de Canyelles ja hi ha una placa genèrica de prohibit circular  
 La plaça de la Miranda està prohibit de les 10 del vespre a 
les 8 del matí tot l'accès de vehicles, però no hi ha una pro- 
hició expresa d'entrar a la plaça. 
El Sr. Francesc Deu manifesta que la plaça del parc de Canye- 
lles és de direcció prohibida però seria convenient possar-ni 
una de prohibit circular. 
El Sr. Josep Rodés d'IC menciona que en repetides ocasions ja 
ha demanat que es col.loquin ferrós, un a la porta de sota 
l'esglèsia i dos a l'altre punta de carrer. 



 
 
 
 
4.- demanem que es col.loqui una boca de reg a la part alta del 
parc de Canyelles i un altr font a l'esplanada de sota 
l'esglèsia. 
El Sr. Alcalde diu que fa un any aproximadament ens van demanar 
dues boques i es van col.locar en el lloc que ells mateixos ens 
van dir, ara bé aquesta sol.licitud en concret tant de la font 
com del punt d'aigua no ens ha arribat, tot i això si és 
necessari es pot mirar de possar-la, ja s'ha dema- nat informe. 
5.- quant es posaran els cartells a les entrrades de les urba-
nitzacions informant que abans d'adquirir un parcel.la demanin 
informació a l'Ajuntament. 
El Sr. Alcalde diu que a la urbanització del Balcó ja s'ha fet 
i pel que fa a les altres, de moment no es necessari. 
6.- hi ha intenció d'acabar el tancament de protecció dels es-
timbats de Castellar Vell, abans de l'Aplec?. 
El Sr. Alcalde diu que aquest tipus de tancament es preveu dins 
de les actuacions de places, inclouent-hi també el tan- cament 
d'algunes zones de perill, però sense ser una vallada general, 
no es podrà fer amb l'escola taller i val a dir que serà amb un 
cost diferent. 
El Sr. Francesc Deu intervé per manifestar que si que seria bó 
vallar tot el perímetre, però no necessàriament amb una barana 
com en el tros de dalt, amb un filat n'hi hauria prou. A Cas-
tellar Vell hi va molta gent, escoles, i s'evitaria un gran 
perill. 
7.- s'ha valorat la proposta de depuració biològica i nou 
disseny que vem presentar sobre l'estany de la plaça Cata-     
 lunya. 
El Sr. Alcalde diu que s'hauria de plantejar els aspectes de 
cost, manteniment i consum elèctric com queden respecte a la 
connexió actual, i seria fer una despesa nova de gairebé dos 
milions de pessetes. Actualment només hi ha una despesa ener-
gètica de 30.000 pessetes/any, i també els Tècnics han comen- 
tat que un entorn tan artificialitzat com és la plaça Cata- 
lunya, és dificil. 
8.- quan es pensa acabar la part de sobre el mur de la plaça 
Miranda?. 
El Sr. Alcalde diu que ara es farà el tancament del passeig 
peatonal que hi ha al costat de les cases dels Pedrissos, es 
farà l'acabament que donarà a la part del darrera de l'Ins- 
titut i en el Pla d'Ocupació que convoqui l'INEM a  partir del 
març hi possarem una intervenció del mur i l'acabament, falta 
acabar de concretar com i amb quin material es fara.  
9.- aprofitant la millora de l'enllumenat a diferents carrers, 
sol.licitem que es preguin mesures per disminuir la intensitat 
durant les hores nocturnes de menys circulció viària a tots el 
carrers i places ben il.luminats (plaça Catalunya, Passeig, 
etc..) 
El Sr. Alcalde diu que s'ha pasat la proposta a l'Enginyer però 
el que sí que hi ha segur són unes tàrifes a partir de certa 
hora, que ja les apliquem, i en tot cas quan es presen- ti el 
projecte de la segona fase, es tornarà a comentar. 
10.- ha prés alguna decisió la comisisó creada per a organit-



zar la Fira d'Entitats d'enguany?. 
 
 
 
El Sr. Alcalde contesta que sí, ens vem reunir amb les enti-
tats, es va parlar de la nau de la Tolrà i es va quedar que es 
constituiria aquesta comissió, i estarà integrada per tres 
membres d'entitats culturals i tres membres d'entitats espor- 
tives. 
El Sr. Francesc Deu posa en coneixement que tenen informació 
d'altres poblacions que ja tenen experiències d'aquest tipus. 
11.- sol.licitem una reunió per a concretar i fer propostes 
referents a l'arranjament dels equipaments esportius i zones 
verdes. 
El Sr. Alcalde diu que està rpevist convocar-ne una de conjun- 
ta, de medi ambient i d'esports, perquè a medi ambients estant 
fent actuacions amb jocs en algunes places, i en esports també 
s'esta arranjant algún punt que també estava malament. 
12.-sol.licitem que s'obrin les instal.lacions esportives 
d'algunes zones escolars, que actuament s'utilitzen els caps de 
setmana i entren fent forats a les tanques o saltant. 
El Sr. Alcalde comenta que és un tema problemàtic, com Ajunta- 
ment respectem la decisió que prengui cada centre. Hi ha uns 
problemes de seguretat que són imposibles de controlar, per 
això s'ha prés de decisió de tancar-los. 
13.- sol.licitem una vegada més que periòdicament s'entregui 
als grups municiapls la llista de les tasques fetes i pendents 
de la brigada municipal. 
El Sr. Alcalde diu que per la propia operativitat de la briga-
da s'intentarà fer-les trimestrals. 
Tot seguit és passa a l'exposició de les preguntes noves: 
Per IC el Sr. Josep Rodés fa un breu comentari sobre el paper 
ecològic de la regidoria de Medi Ambient. 
Pel PP el Sr. Josep M Gallés abans de fer la seva exposició 
comenta sobre els aparcament per minusvàlids que seria bó fer-
ne més, (plaça Catalunya, Biblioteca, Casals d'Avis, Ambulato-
ri, etc..). 
A també afegeix que davant el restaurant xinés, hi ha un tan-
cat de ferrò amb unes putes rovellades, no se qui és el pro-   
pietari del terreny, però seria convenient que es requerís al 
propietari perqué l'adequés. 
Voldria saber sobre la persona que es passeja continuament pel 
poble, i pren nota de tots els problemes, que fa exactament, ja 
que fa temps que hi ha senyals trencades i fins avui encara no 
s'han arrenjat. 
El Sr. Alcalde explica que aquesta persona està dins dels tre- 
bals d'utilitat social, amb el conveni fer amb Diputació i que 
és va acabar fa dues setmanes. Aquesta feina la fa ara la Po- 
licia local i passa informa a la Regidoria. 
Tot seguit el Sr. Francesc Deu per ERC pregunta: 
- l'esllevissada que es va produir en el cami de Cadafalch 
entre la font dels gossos i del llorer, no sabem si s'ha fet 
algun estudi, considerem que algun dels motius de l'eslle-     
 vissada potser les filtracions de l'aigua que venen pro- 
vinents de la font del Cassots, perquè si aquest és el motiu, 
per molt que ara s'arregli, tornarà a passar. 
- sobre la plantada d'arbres a l'escola Emili-Carles Tolrà, vem 



demanar si podria ser possible acabar la col.lecció d'ar- bres 
autoctons subespontànis i naturalitzats que s'havia  
 
 
 
 
iniciat, i la sorpresa que hem tingut és que s'ha fet una 
plantació amb repetició de diferentes unitats d'arbres ja 
existents, i això impossibilita, per l'espai físic que ocu- pen 
aquests arbres que s'han plantat ara, acabar algun dia la 
col.lecció que es va iniciar fa ja molts anys amb esforç de 
l'APA. Demanem que s'acabi aquesta col.lecció que es pionera a 
Catalunya, no hi ha cap més com aquesta. Tenim molts aspectes a 
favor, el clima de Castellar, permet aquest tipus d'actua-cions 
i potser valdria la pena repetir aquesta iniciativa en un lloc 
més públic, més a l'abast de tohom. 
- en el tema de l'av. de Sant Esteve, en un principi se'ns va 
dir que el motiu de l'ampliació era possar els arbres sobre la 
vorera i ara hem vist que la majoria dels arbres s'eliminen 
així com també algunes places d'aparcament. Pensem que el cost 
d'aquesta obra pel benefici que en pot sortir no es l'adequat. 
El grup d'ERC sempre ha defensat l'arranjament dels carrers, 
sots, voreres, guals, etc.. i deixar la vorera plana per 
facilitar el pas dels peatons; també defensem el seu eixample- 
ment però sempre i quan comporti una millora, però el cas de 
l'Av. Sant Esteve no és aquest, perquè ja de per sí tenia les 
voreres amples. Això demostra el que ja hem dit moltes vegades 
 que no es fan projectes, i si es fan, no els veiem, tampoc es 
presenten als veïns afectats abans d'iniciar l'obra, perquè a 
vegades; segons la resposta del veïns o com quedi el projecte 
definitiu i el cost que té, potser és millor no fer el projec- 
te o trobar-ne alguna altra solució. 
En el seu moment, vem fer un suggeriment sobre els passos ze-
bra en els carrers d'una sola direcció, que es posessin només a 
la cantonada, i va semblar que tothom va trobar-ho corecte, i 
ara en el moment d'aplicar-ho, concretament a l'av. Sant Es- 
teve, es continua fent passos zebra a cada banda de les canto-
nades. 
El Sr. Alcalde respon que l'av Sant Esteve és una zona que té 
un trànsit peatonal molt superior al normal i s'ha de contro-
lar tots els passos zebra i sobre tot pel tema de barreres ar- 
quitectòniques. 
El Sr. Ramón Casadesús intervé dient que es pot tenir una 
reunió amb el Sergent de la Policia per exposar-ne idees i so- 
lucions. 
El Sr. Alcalde intervé tot dient que només s'ha suprimit les 
places d'aparcament extrictament necessàries i quan el conjunt 
de carrers estigui arreglat, incluint-hi una placa d'aparca-
ment per ambulàncies en el carrer del Dr. Rovira, l'aspecte 
serà diferent i s'ha guanyat xanfrà, el cost global de totes 
les voreres d'aquesta intervenció no arrivaba als 7 milions de 
pessetes. Pel que fa als arbres que s'han tret, val a dir que 
quasibé tots estaven malmesos. 
El Jordi Permanyer per ERC pregunta sobre el tema dels car- 
tells publicitaris de l'area de passeig i de la ronda, que ja 
es va fer un comentari en un ple anterior i seria bó fer-ne un 
control per tal que no proliferin. Seguint la Llei només au- 
toritza la col.locació de cartells en el propi edifici o just 



al costat de l'edifici. 
- a la plaça dels enamorats hi ha dues faroles en mal estat, 
amb el perill de que caiguin. 
 
 
 
- la proliferació de papers que s'acumula en els portals dels 
pisos i habitatges per la recollida de roba, són entitats que 
no hi ha ni nom, ni adreça, ni cap número de telèfon, seria un 
tema per parlar-ne i prendre alguna decissió en aquest sentit. 
Finalment pel PSC intervé el Sr. Albert Alfonso: demana que des 
de l’Ajuntament potenciar l’elaboració de material didàctic i 
informatiu, a través de videos i llibrets destinat als 
escolars, sobre temes com el funcionament de diversos serveis 
municipals (biblioteca, ludoteca..) coneixement de l’entorn 
(fonts, boscatge, estils arquitectònics, masies..) funcionament 
Ajuntament, etc.. 
El Sr. Enric Falgueres es queixa de la mala ubicació de 
determinats contenidors del carrer de Lleida. 
Intervé finalment la Sra. Pilar Llaquet. Pel que respecte al 
camió d’escombraries, se’l pot exigir que no passi pel centre 
durant les hores puntes, en el moment d’entrada i sortida de 
les escoles?. Doncs provoca un caos circulatori. Hi ha una 
senyal al carrer de Josep Portabella prohibint circular 
camions. Pregunto: per a on han de passar el camió 
d’escombraries o els autocars.? 
Ho mirarem, respon el Sr. Ramón Casadesús. 
Pel que  restecte a les calefaccions de les escoles, continua 
la Sra. Llaquet constatem en el cas de l’Emili-Carles Tolrà, 
que el termostat està a l’ombra, en un lloc fret, valdria la 
pena que un Tècnic s’ho mirés i canviar-ho de lloc que 
segurament porduiria un estalvi. També és necessari protegir 
els arbres de les escoles i això s’hauria de fer al mateix 
temps que la plantada. 
Acaba el Sr. Alcalde donant informació de l’estat de situació 
de la parcel.la de Panreac Química i que es farà una comissió 
per donar-ne més detall. 
 
 
No havent-hi cap més assumpte a tractar, essent dos quarts de 
deu del vespre, s'aixeca la sessió de la qual s'estén la 
present Acta, que signa com a fedatari d'aquests acords el 
Secretari, amb el vistiplau del Sr. alcalde. 
 


